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„ Ja však budem úfať neprestajne  
a všade budem šíriť  Tvoju chválu.“  Ž 71,14
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Loďka ukotvená v prístave je obrazom miesta pokoja, zároveň môže 
byť aj symbolom prípravy na novú s vierou vykonanú plavbu cez možno aj 
nepokojné vlny, neprebádané cesty a hlbočiny. Loďka je aj symbolom viery 
rybára Petra. Úspešný rybolov sa udial nielen po Ježišovom zmŕtvychvstaní 
(Jn 21), ale aj na začiatku Ježišovho verejného pôsobenia (Lk 5, 1 – 11), kedy 
raz po nočnom rybolove Peter veľmi dobre rozpoznal vlastné neúspechy, 
mylné rozhodnutia, neužitočné dni. Ježiš vtedy žiadal pohostinstvo práve na 
tejto lodi, keď rybári znášali sklamanie. Žiadal loďku odsunúť znova na more. 
Skľúčený predošlými chudobnými výsledkami svojho rybolovu sa Peter 
postupne poddával Ježišovi, čo pred toľkými spolurybármi a spoluobyvateľmi 
bolo asi viac než len nejaké gesto zdvorilosti. 

Po následnom zázračnom rybolove sa Peter pred Ježišom hodil na kolená. 
Boh bol blízko. Peter sa bál a urobil prenáhlený pokus: „Pane, odíď odo mňa, 
lebo som človek hriešny.“ Peter totiž uvažoval ešte po starom, že nie je možné 
zotrvať pri Bohu, keď je človek hriešny. Ježiš v tej chvíli u Petra nepopieral 
pocit viny, nehovoril, že to nie je pravda. Ježiš prijal Petrovu pokoru, ale ho 
nepokoril, neponížil. Povedal mu len: „Neboj sa.“ 

Po prípravnom období pôstneho pokánia, ktorý bol časom reflexie  
a možnosťou zažiť podobné, čo aj spomínaný svätý apoštol Peter, je Veľká 
noc príležitosťou nechať sa vierou dotknúť živým a všadeprítomným Pánom, 
ktorý nás bezpodmienečne prijíma, nech sa deje čokoľvek. Od nás čaká len 
otvorenú vieru a potom poddanie sa podobne ako svätý Peter.

Raz sa jedna rehoľná sestra hneď po Veľkonočnej vigílii začala modliť 
krížovú cestu. Keď ju zbadal farár, udivene jej povedal, že veď teraz sa treba 
radovať. Ona odvetila, že ale predsa aj v tejto chvíli je mnoho ľudí, ktorí práve 
prežívajú svoj veľký piatok. Liturgické slávenia nám umožňujú sviatostne 
sprítomniť okamihy Ježišovho života, ale skúsenosť každého človeka je 
neprenosná, príbeh každého ľudského života je jedinečný. Ale predsa  
v mnohom spoločný. 

Aktuálna synodálna výzva pápeža Františka s témou – spoločenstvo, 
spoluúčasť, misia – popri inom pripomína aj kresťanskú túžbu byť 
evanjelizovaný a evanjelizovať. Otázka nestojí tak, či šíriť božie slovo alebo 
konať charitu, ako sa to niekedy chce rozlišovať, ale musíme si oslobodzujúco 
priznať, že všetci potrebujeme kresťanskú charitu priamo od dobrého Boha. 
To znamená skutky milosrdného odpustenia, ktoré nám Pán štedro ponúka, 
ale ktoré potom máme s božou pomocou sprostredkovať aj druhým. Ježiš 
priniesol ľuďom žijúcim na zemi učivo a prianie od nebeského Otca, že nie 
ako druhý mne tak ja naspäť jemu, ale ako Boh mne tak ja druhému. 

Podľa encykliky Fratelli tutti, ak ide o nový začiatok, musíme začať od 
najopustenejších. Vtedy sa nikdy v misijnej plavbe nepomýlime. Ježiš Kristus 
sa stotožnil práve s tými, ktorí nemajú hlas, ktorých nie je počuť, s chorými, 
hladnými, prenasledovanými, čo zaznelo aj z jeho testamentárnych slov (Mt 
25). Súcit a milosrdenstvo sú prostriedky napredovania a perspektívy pokoja 
a mieru v srdciach i vo svete pre všetkých. 

Veľká noc prináša silu nebáť sa nijakej plavby, lebo sa s nami vezie aj Pán. 
Plaviť sa spoločne znamená mať účasť aj na jeho smrti a zmŕtvychvstaní, čo 
neznamená stroskotanie, ale spoločné a zázračné kráčanie s Ježišom Kristom, 
ktorý premohol akékoľvek zlo, dokonca aj strach zo smrti i samú smrť. 

Veľká noc je nocou veľkej udalosti, stretnutia i rozhodnutia pokúsiť sa 
znova vydať na objavnú plavbu. Jej cieľ nie je na dohľad nášmu prirodzenému 
zraku, čo je však dôkazom toho, že sa plavíme s Bohom, ktorý nám vierou 
a láskou dáva schopnosť vidieť až za hranice nášho zemského viditeľného 
horizontu ...

Všetkým čitateľom prajem požehnané veľkonočné obdobie.

Sú chvíle, ktoré chcú voňať po rybách,
na brehu samoty, ďaleko od mora,

kde nie je príliv iba odliv,
čo odníma kus po kúsku

úlomky nádeje.

A predsa aj tam
zakotvila loďka Petrova

plná spoločníkov smútku,
aby ulovili trochu živobytia

pre smrť.

Sme tam s nimi aj my,
uprostred prázdnych sietí,

zbytočných námah a rezignácie,
aby sme napokon na obzore nepoznania

spoznali seba samých
v tajomnej siluete

Neznámeho.

Odvtedy voniame po rybách
na brehoch našich slabostí,

tak blízko pri mori,
ktoré s každým prílivom

prináša vždy a znovu
kúsok nádeje

na Zmŕtvychvstanie. 

Marián Mráz

„ P o k o j  v á m ! “

V e ľ k o n o č n á   I.

Milan Grossmann, CM
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Šanca pre obnovu rodín vo svetle 
Amoris LaetitiaA kikötőben álló hajó a nyugalom jelképe, de egyben jelentheti 

a hittel teli indulni kész hajót is, mely hajóút lehet, hogy viharos 
lesz, mert a mélységek még ismeretlenek. A hajó Péter, a halász 
hitének jelképe is. Sikeres halászatok nemcsak Jézus feltámadása 
után történtek (Jn 21), hanem Jézus nyilvános működésének 
kezdetén is (Lk 5, 1 – 11), amikor egy esti halászat után Péter 
felismerte saját sikertelenségét, hibás döntéseit, haszontalan 
napjait. Jézus éppen ezen a hajón kért ellátást, ahol a halászok 
elkeseredettek voltak. Arra kérte őket, hogy szálljanak újra 
tengerre. Korábbi csalódottságaik ellenére és a szegényes halfogás 
miatt Péter fokozatosan rendelte alá magát Jézus akaratának, 
mely a halásztársak és a többiek előtt nagyobb súllyal bírt, mint 
valamiféle uvariassági gesztus.

A csodás halászat után Péter térdre roskadt Jézus előtt. Isten 
közel volt. Péter félt és meggondolatlan kísérletet tett: „Uram, 
menj el tőlem, mert bűnös ember vagyok.”. Péter ugyanis a régi 
tudás szerint gondolkodott, mely szerint annak nem volt szabad 
az Isten mellett maradnia, aki bűnös. Jézus abban a pillanatban 
nem tagadta Péter bűnösségét, nem mondta, hogy ez nem igaz. 
Jézus elfogadta Péter alázatosságát, de nem alázta meg őt, nem 
hozta kellemetlen helyzetbe. Csak ennyit mondott neki: „Ne félj!”

A nagyböjti idő bűnbánati cselekedeti után, amelyek az 
elmélkedésről szólnak,  – hogy hasonlót éljünk meg, mint az 
említett szent Péter apostol – , a húsvét nagyszerű alkalmat 
teremt, hogy hittel megérinthessen a mindenütt jelenlevő Úr, aki 
minket feltétel nélkül elfogad, bármi is történjen. Csak élő hitet 
vár és aztán alázatot, ahogy ezt szent Péter is tette.

Egyszer egy szerzetesnővér a húsvéti vigília után a keresztutat 
kezdte imádkozni. Amikor a plébános észrevette, elképedve 
azt mondta neki, hogy most örvendezni kell. Ő viszont azt 
válaszolta, hogy ebben a pillanatban is vannak olyanok, akik 
saját nagypénteküket élik meg. A liturgikus ünnepségek szent 
köntösben mutatták meg nekünk Jézus életének pillanatait, de 
az emberi tapasztalatok különbözőek és át nem ruházhatóak, az 
emberek élete egyedi. De sokban nagyon is hasonló. 

Ferenc pápa aktuális zsinati felhívásában a társadalom,  
a részvétel, a misszió témája keretében – a keresztény vágyakozásra 
is felhívja a figyelmet, mely az evangelizálni és az evangelizálva 
lenni gondolatra összpontosít. A kérdés nem azt jelenti, hogy 
hirdetni kell-e Isten igéjét, vagy adakozni kell, ahogy ezt sokszor 
külön akarjuk választani, de szabadon be kell ismernünk, 
hogy mindannyian rászorulunk a Jóisten adományaira. Az 
irgalmas megbocsátás cselekedeteiről van szó, melyeket az Úr 
gazdagon felkínál nekünk, s melyeket Isten segítségével mások 
felé is közvetíteni kell. Jézus a földre konkrét tananyagot hozott 
és a Mennyei Atya elvárja tőlünk, hogy úgy cselekedjünk, hogy  
a rosszat jóval viszonozzam, s amit az Istentől kapok tovább 
tudjam adni embertársaimnak. 

A Fratelli tutti enciklika szerint új kezdésről van szó, mely 
szerint a legelhagyatottabbaktól kell kezdeni. Akkor a missziós 
utunkon nem fogunk eltévedni. Jézus Krisztus éppen azokkal 
azonosult, akiknek hangját nem lehetett hallani, a betegekét, 
az éhesekét, az üldözöttekét, melyek elhangzottak evangéliumi 
szavaiban is (Mt 25). Az együttérzés és a kegyelem eszközök az 
előrehaladás szempontjából, a béke és a nyugalom szemszögéből 
a szívekben és a világban mindenki számára.

A húsvét ereje arra buzdít minket, hogy nem szabad félnünk 
semelyik hajóúttól, mert az Úr velünk utazik. Együtt utazni azt 
jelenti, hogy vele lenni halálában és feltámadásában is, mely 
nem a hajótörést jelenti, hanem a közös és csodás lépéseket Jézus 
Krisztussal, aki minden rosszat legyőzött, a haláltól való félelmet 
is és magát a halált is.

A húsvét nagy eseménye, amikor újra el kell határozni, hogy 
megpróbálkozunk a felderítő hajóúttal. Célja nem az, hogy azt 
lássuk, amit szabad szemmel láthatunk, mert az Istennel utazunk, 
aki hittel és szeretettel megmutatja, miképpen kell látnunk a mi 
földi látóhatárunk mögé is ...

Minden kedves olvasónak áldott húsvéti ünnepeket kívánok!

„Békesség  nektek!”

Milan Grossmann, CM
Preklad / Fordította: Kovács Csíkány Andrea

Sv. Otec František nás v Roku rodiny učí: „Ako si predstavujeme 
Božiu lásku? Existuje vo svete nejaká konkrétna skutočnosť, ktorá nám 
pomôže vidieť túto lásku našimi očami? Isteže existuje! Je to rodina! 
Boží obraz, ktorý sa odráža v mužovi a žene, v manželskej láske: živá 
„socha“, ktorá znázorňuje Boha. Boh Trojica je spoločenstvom lásky  
a rodina je jeho živým odrazom. Náš Boh vo svojom najhlbšom tajomstve 
nie je osamelosťou, ale rodinou, keďže má v sebe otcovstvo, synovstvo  
a podstatu rodiny, ktorou je láska. Táto láska v Božej rodine je Duch 
Svätý. Rodina teda nie je čosi cudzie samotnej božskej podstate.“ (AL 11)       

Žiaľ, tento úžasný obraz rodiny je pre nás kresťanov ešte často 
neobjavený a nepochopený. Máme ho síce založený medzi pokladmi 
Cirkvi, ale nie je dostatočne docenený a „dokopať“ sa k nemu, či učiť 
alebo žiť podľa neho vyžaduje námahu a vytrvalé hľadanie. Aj preto 
nás sv. Otec vyzýva: „V Cirkvi a v pastorácii rodín je potrebné iniciovať 
„misijnú konverziu “ (misijné obrátenie), aby sme mohli kráčať spolu  
s rodinami a pomôcť im s dôverou a vyrovnanosťou čeliť výzvam, 
ktorým čelia príliš často osamotené“. Je to výzva, ktorú by sme konečne 
mali brať vážne hlavne dnes, keď prežívame  krízu rodiny ako sociálnej 
inštitúcie a  rozpadá sa asi polovica uzatvorených manželstiev. Mladí 
ľudia často odmietajú manželstvo. Dnešná kríza rodín má svoje korene 
aj v chaotickom chápaní manželstva a v takmer úplnom nedostatku 
prípravy naň. 

Ešte v nedávnej minulosti jestvoval akýsi základný spoločný zmysel 
pre veľkosť manželského zväzku s vedomím, že blaho národa úzko súvisí 
so stavom manželstva a rodiny. Žiaľ, masmédiá zľahčujú, ba priam 
zneucťujú toto chápanie manželstva a rodiny. To, čo sa v nich produkuje, 
je často opakom toho, čo národ a životaschopný štát potrebuje – zdravú 
a stabilnú rodinu. Mladí ľudia to všetko skúšajú, sledujú a často sú 
skeptickí k manželskému a rodinnému zväzku. Dokonca mnohí mladí 
kresťania neveria, že manželstvo je Bohom ustanovená inštitúcia. 
Jednoduchšie je žiť bez záväzkov a na skúšku. Kolobeh nestabilných  
a nenaplnených vzťahov sprevádzaný trpkosťou, frustráciou nie vždy 
uzavrie „konečný prístav láskyplného vzťahu“. Takto nejako sa začína 
kríza a úpadok každej spoločnosti. Mám pocit, že  Západ je v tejto oblasti 
už stratený, ale my sme ešte tak „o 5 minút dvanásť“. 

Napríklad 11-ročný projekt prípravy pre snúbencov 
formou 9-tich tém so zapojením laikov v mnohých diecézach 
pekne funguje a priniesol nádej, že ešte nie je všetko stratené.                                                                                                                        
My, kresťania máme veľkú výhodu – príklad hodný nasledovania. Sv. 
rodina – Ježiš, Mária, Jozef má byť pre nás vzorom rodinného súladu, 
žiarivým príkladom rodinného šťastia. Čím ešte nám môže byť Sv. 
rodina vzorom? Je to jej svätosť. Medzi všetkými členmi tejto rodiny 
panovala láska. Tá láska, ktorá robí z rodiny pokojný prístav, kde každý 
člen rodiny rád  prichádza, pretože vie, že tu vždy nájde pochopenie, 
prijatie, súcit, útechu. Dobrá rodina je predobrazom neba, tak ako otec 
márnotratného syna, ktorý nevyčíta a nehnevá sa, je predobrazom 
milosrdného nebeského Otca.

Rok rodiny a projekt Amoris Laetitia (19. marec 2021 – 26. jún 2022) 
je iniciatívou pápeža Františka a jeho cieľom je osloviť každú rodinu na 
celom svete prostredníctvom niekoľkých duchovných a pastoračných  
aktivít, ktoré možno uskutočniť vo farnostiach, diecézach, v cirkevných 
hnutiach a rodinných združeniach. Jeho cieľom je ponúknuť Cirkvi 
príležitosť na zamyslenie sa nad jej podnetmi, aby bolo možné konkrétne 
uplatnenie jej bohatstva. Pandemická skúsenosť zdôraznila ústrednú 
úlohu rodiny ako domácej cirkvi a dôležitosť komunitných väzieb medzi 
rodinami. Takéto väzby robia z Cirkvi autentickú „rodinu rodín“ (AL 
87). Rodina si zaslúži rok osláv, aby sa zvýraznilo prvoradé miesto  
v pastoračnej starostlivosti Cirkvi o rodinu.                              

Kráčať spolu – Projekt „10 videí Amoris Laetitia“ obsahuje 10 
videí, ktoré sú verejne dostupné na stránke https://rodina.kbs.sk/
sekcia/podujatia/rok-amoris-laetitia. Ku  každému videu je pripravený 
sprievodný manuál obsahujúci 3-4 katechézy, ktoré Rada KBS pre 
rodinu spracovala a zverejnila na horeuvedenej stránke. Môžu ho využiť 
manželia v prostredí svojho domova – sami alebo i s deťmi; ďalej skupina 
manželských párov vo farnosti/spoločenstve – buď naživo alebo on-line. 
Nech sa tieto projekty s požehnaním sv. Otca a našich Otcov biskupov 
stanú hľadanými a objavovanými pokladmi pre naše farnosti a rodiny.

Štefan Šprlák
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On bol prebodnutý pre naše hriechy ...
Áno, dali sme Ho zabiť, ukrižovať – aj ja aj Ty. V dobe, keď sa tieto udalosti odohrávali – aj sám Peter Ho zaprel. Peter – neskôr 

prvý pápež. 
Ľudia na nádvorí Pontského Piláta kričali – ukrižuj 

Ho, ukrižuj Ho! Pilát im dal na výber – Barnabáš, 
ktorý bol lupič a vrah – alebo Ježiš? A ako sa zachoval 
ľud? Ľud kričal – ukrižuj Ježiša Nazaretského!  
A Ježiš stál pred Pilátom – ticho, so sklonenou hlavou. 
Neotvoril ani ústa, ako baránka, viedli Ho na zabitie. 
Koľká pokora! Judáš zradil bozkom Ježiša, svojho 
učiteľa. Neuniesol svoju zradu a obesil sa. 

A ako by sme sa zachovali my – ľudia dnešnej 
doby? Dovolíme Ježišovi vstúpiť do našich sŕdc alebo 
Ho necháme čakať pred dverami? Na túto otázku si 
musí dať odpoveď každý jeden z nás. 

Ani apoštoli to nemali ľahké. Udalosti plynuli veľ-
mi rýchlo za sebou. Krížová cesta, ktorej vrcholom 
bolo ukrižovanie Baránka. 

Ako by sme sa zachovali – my – ľudia 21. storočia, 
ja a ty ...? Je tu dôvod na zamyslenie. Hlboké zamy-
slenie. 

Nikto z nás nie je bez hriechu. Nikto! A Ježiš to 
spravil pre človeka, aby mu dal ešte šancu na život vo 
večnosti. 

Sme toho hodní? Až tak miloval človeka, že za 
neho položil svoj život na kríži. Modlime sa za naše 
duše, aby mohli sedieť po pravici nášho Otca. Raz, 
keď príde ten deň a naša duša opustí naše telo. Tak – 

ako sa zachováme?
Sviatky Veľkej Noci sa blížia. Na každej svätej omši si to pripomíname, keď kňaz hovorí: Toto je moje telo, Toto je moja krv, 

ktorá sa vyliala za Vás – za Vás – ľudia! Aj za ľudí tejto doby. 
Preto nezabúdajme – Jeho ranami sme uzdravení ...! Mária Mistríková-Vasileva

Kristus na kríži

 

   Život, to sú mocné dotyky s prebúdzajúcou sa jarnou 
prírodou. Rozkvitnuté lúky, magické štíty hôr. Je to 
tajomný svet morí. Sú to vábivé bohatstvá hĺbok zeme, 
drahokamy, zlato ... Život, to sú najrozmanitejšie 
bohatstvá prírody a sveta, ale aj radostí a slávy.

Každý z nás by asi vedel akoby vnútorným zrakom 
prejsť po cestičke až tam, kde nám spieva duša. Každého 
z nás život nejako láka. Každého z nás si nejako, niekde 
podmaňuje, zmocňuje sa nás. Nosíme v sebe túžbu „piť“ 
život plnými dúškami, dotýkať sa ho, mať, vlastniť ho. 
Preto sme potom veľmi prekvapení, keď nám život ukáže 
aj svoju druhú tvár, keď nás premáha, pokoruje, bolí ...

My by sme mu chceli vládnuť. Chceli by sme byť kráľmi 

nad ním, ale on sa nám nedá 
podrobiť. On si podrobuje nás. 
A my, zaskočení, zatrpknutí, 
hneváme sa, zlorečíme Životu!

To je cesta, ktorou 
všetci skôr alebo neskôr 
prechádzame. Každý z nás na 
živote spoznáme tieto jeho 
dve tváre. Nie vždy im ale aj 
vieme porozumieť. Na vrchole 
pôstneho obdobia sa nám 
tieto dve tváre Života ukazujú, 
odhaľujú aj na Ježišovi  
z Nazareta.

Na Kvetnú nedeľu mu ešte 
ľudia volali na slávu Hosanna. 
Viedli ho ako kráľa, ktorý im 
dával chlieb. Vracal zdravie, 

kriesil mŕtvych. Cestu mu vystlali kvetmi, ale neďaleko sa 
už pripravovala zrada, zbierala sa nenávisť. Tí, ktorým sa 
dovtedy darilo vládnuť nad ľuďmi, ho nemohli zniesť, lebo 
on vyslovil tú jednoduchú a zároveň mocnú myšlienku: 
„Kto chce byť prvý, nech je posledný zo všetkých  
a služobník všetkých“. (Mk 9, 35) Životu nemožno 
vládnuť, životu sa treba oddať.

Toto je obsahom Zeleného štvrtku, Veľkého piatku, 
Bielej soboty i Veľkonočnej nedele. Ježiš je kráľ Života, 
večného Života. Kráľ Lásky. Lásky, ktorá znamená prijímať 
aj dávať. Lásky, ktorú sme my ľudia nevymysleli. Lásky, 
ktorá je Večná. Lásky, ktorá aj nás pozýva do Života Žiť.

Čaša života

Ján Sucháň
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Významní  kňazi  Novohradu:

O t t o k á r  P r o h á s z k a

R á d i o  M á r i a  
n a  R ú b a n i s k u

P. Dominik Pavol, CM

Rímskokatolícky kňaz, 
biskup, teológ, spisovateľ, 
politik, vysokoškolský učiteľ 
prof. ThDr. PhDr. Ottokár 
Prohászka sa narodil 10. 
10. 1858 v Nitre. V r. 1861 
sa rodina presťahovala 
do Ružomberka, tam 
navštevoval prvý ročník 
základnej školy (1865-
66) a tam si v miestnom 
kostole vypočul prvú svätú 
omšu svojho života. V r. 
1866 sa Ottokár s rodičmi 
presťahoval do Lučenca, 
kde prežil tri roky a začal sa 
učiť po maďarsky. Nadväzne 
študoval na piaristickom 
gymnáziu v Nitre (1869-71), 
patril tam medzi najlepších 

študentov. Po dvoch rokoch odišiel na jezuitské gymnázium 
do Kalocse, kde sa ako 14-ročný rozhodol stať mníchom.  
V auguste 1873 bol prijatý do malého seminára v Ostrihome, 
kde ako 17-ročný zmaturoval s vyznamenaním. Popri rodnej 
nemčine sa naučil aj po maďarsky, slovensky a latinsky, no 
hovoril aj po francúzsky, starogrécky a hebrejsky.

Teológiu študoval z iniciatívy arcibiskupa Jánosa Simona na 
Nemecko-uhorskom kolégiu a Pápežskej univerzite Gregoriana 
v Ríme. Za kňaza bol vysvätený 30. 10. 1881 v Ríme. Na svoje 
prvé kaplánske miesto nastúpil v r. 1882 v Ostrihome. V r. 1883 
sa stal učiteľom latinčiny a starogréčtiny na tamojšom lýceu  
a v r. 1884 učiteľom dogmatiky v ostrihomskom seminári. V r. 
1901 sa preslávil svojimi duchovnými cvičeniami pre mužov. 
V Ostrihome bol redaktorom časopisu Uhorský Sion (1887-
1904) a vydavateľom politických novín Ostrihom (1898-1910). 
V r. 1904 ho vymenovali za učiteľa dogmatiky na univerzite  
v Budapešti.

V decembri 1905 ho pápež Pius X. v Ríme vysvä-
til za biskupa. Ottokár Prohászka patril medzi zakla-
dateľov Katolíckej ľudovej strany, bol vedúcou osob-
nosťou maďarského kresťansko-socialistického hnutia.  
V Székesfehérvári viedol v r. 1919 kontrarevolucionárov  
s cieľom zvrhnúť proletársku diktatúru. V r. 1909 sa stal čle-
nom korešpondentom Maďarskej akadémie vied a v r. 1920 jej 
riadnym členom V r. 1915 patril medzi zakladajúcich členov 
Akadémie svätého Štefana, v r. 1926 sa stal členom Kisfaludy-
ho spoločnosti. 

Vďaka svojmu osobitému skvostnému štýlu patril medzi 
najvplyvnejších uhorských predstaviteľov moderného 
katolicizmu, bol jedným z programátorov katolíckej obnovy 
na začiatku 20. st. Jeho spisy platia dodnes, jeho myšlienky  
a osoba sú však neustálym terčom polemík. Svojimi knihami, 
kázňami, prednáškami i politickou činnosťou po celom 
Uhorsku viedol boj za kresťanské smerovanie maďarskej 
inteligencie, proti socializmu i kapitalistickému liberalizmu. 
Snažil sa o sociálnu reformu na kresťanských základoch, ktorá 
by každému človeku umožnila dôstojný život. Všetky jeho 
práce vyšli v 25-ich zväzkoch vo vydavateľstve Spoločnosť 
svätého Štefana v Budapešti pod názvom Prohászka Ottokár 
összes művei I-XXV (1928-29).     

Tento článok som vypracoval s použitím nasledovnej 

Prvý týždeň nového roka 2022 bol pre našu farnosť na 
Rúbanisku výnimočný. V dňoch od 2. do 9. januára sa z nášho 
Kostola Krista Kráľa vysielali sväté omše prostredníctvom 
Rádia Mária. Takýmto spôsobom sa s nami mohli duchovne 
spojiť veriaci nielen zo Slovenska, ale i zo zahraničia. 

Rádio Mária je dnes globálnym fenoménom a stalo sa 
najznámejšou katolíckou rozhlasovou stanicou na celom 
svete. Skromné začiatky Rádia Mária siahajú do talianskej 
farnosti Arcellasco v osemdesiatych rokoch minulého 
storočia. Čoskoro šírenie rozhlasovej stanice zaznamenalo 
vývoj vo všetkých častiach sveta vrátane mnohých krajín  
v Afrike, Južnej Amerike, Ázii a Oceánii. Takéto rozširovanie 
si vyžiadalo vytvorenie novej organizácie, ktorá by pomohla 
existujúcim a podporovala inštaláciu nových staníc Rádia 
Mária. V júni 1998 bolo vytvorené združenie Svetovej rodiny 
Rádia Mária (WFRM). Dnes je Rádio Mária k dispozícii vo 
viac ako 80 krajinách sveta.

Duchovné vysielanie z našej farnosti obsahovalo sväté 
omše počas všetkých dní týždňa, vrátane dvoch nedelí. Do 
vysielacieho obdobia spadala aj Slávnosť Zjavenia Pána 
– Traja králi. Počas svätých omší v predvečer slávnosti aj 
v samotný deň 6. januára, mali poslucháči Rádia Mária 
možnosť byť účastní na trojkráľovom požehnaní vody, soli 
a kriedy. Prostredníctvom personálu rádia sme dostali 
spätnú väzbu od poslucháčov, že boli mimoriadne spokojní 
s vysielaním z našej farnosti. Ocenili prípravu liturgie, 
spev a príhovory slúžiacich kňazov. V čase vysielania boli 
sprísnené protipandemické opatrenia, a tak mnoho ľudí, 
ktorí nemali možnosť navštíviť chrám boli radi, že mohli 
prijať trojkráľové požehnanie duchovným spôsobom 
prostredníctvom rádia práve z našej farnosti. Tak sa na pár 
dní stal Lučenec celosvetovým mestom, nakoľko sa s nami 
spájali veriaci z mnohých krajín. Na slávnosť Zjavenia Pána 
sme okrem rádiového prenosu mali možnosť aj televízneho 
spojenia. Farnosť Lučenec – Rúbanisko navštívil redaktor 
katolíckej TV LUX a pripravil krásnu reportáž, ktorú televízia 
odvysielala vo svojom večernom spravodajstve a je možné ju 
nájsť v archíve na internetovej stránke TV LUX.

 Rádio Mária je v súčasnosti na Slovensku možné 
počúvať prostredníctvom rádiových prijímačov, ale aj 
digitálnym prenosom cez mobilné aplikácie a internet. 
Ďakujeme vedeniu a personálu Rádiu Mária Slovensko, že 
oslovili našu Farnosť Lučenec – Rúbanisko a tešíme sa na 
ďalšiu spoluprácu. 

František Mihály

literatúry: Lexikón katolíckych kňazských osobností 
Slovenska. Bratislava, Lúč 2000, s. 1124-1125, Biografický 
lexikón Slovenska 7. zv. O-Q. Martin, Slovenská národná 
knižnica 2020, s. 667-668, Révai Új Lexikona 15. zv. Nem 
– Rab. Szekszárd, Babits 2005, s. 876, ako aj Szabó, F., SJ: 
Prohászka Ottokár élete és műve 1858-1927. Budapest, Szent 
István Társulat 2010.

Prof. ThDr. PhDr. Ottokár Prohászka zomrel 2. 4. 1927 
v Budapešti v Ústrednom kňazskom seminári. Od r. 1938 
odpočíva v pamätnom kruhovom kostole Ottokára Prohászku 
v Székesfehérvári, ktorý postavili na jeho počesť a nesie jeho 
meno.



Pelikán 5

Rímskokatolícky kňaz Mgr. Václav Galo sa narodil 12. 
3. 1962 v obci Jablonové v okrese Bytča. Základnú školu 
navštevoval v rodnej obci (1968-73) a v Súľove – Hradnej 
(1973-77). Gymnaziálne štúdiá absolvoval v Bytči (1977-81), 
tam aj maturoval. V r. 1982-87 študoval na Rímskokatolíckej 
cyrilometodskej bohosloveckej fakulte UK v Bratislave. Za 
kňaza bol vysvätený 14. 6. 1987 v kostole Kráľovnej pokoja 
v Košiciach, jeho hlavným svätiteľom bol banskobystrický 
biskup Mons. Jozef Feranec. 

Počas svojej doterajšej pastierskej služby pôsobil v týchto 
farnostiach: 1987 Rimavská Sobota – kaplán, 1988-89 Levice 
– základná vojenská služba, 1990 Revúca – kaplán, 1990-
93 Podkriváň – farár, 1993-2010 Breznička – farár, 2010-18 
Vyšný Medzev – farár, 2018-21 Heľpa – farár, od 2021 doteraz 
Žakarovce – farár.     

Veľadôstojný pán farár Galo, povedzte nám úvodom, 
prosím, ktoré skutočnosti vás priviedli k faktu, že ste sa stali 
kňazom?

V prvom rade to bolo vnútorné volanie. Nedá sa vyjadriť 
slovami to, čo som cítil vo svojom vnútri. Potom to bola 
láska k službe pri oltári a vzor tých kňazov, ktorí pôsobili v 
našej farnosti. Prvý kňaz, ktorý mi bol vzorom pre kňazský 
život bol horlivý a obetavý kňaz Anton Martinik, dekan. Keď 
som mal jeho vzor pred očami, tak vo mne rástla túžba byť 
takým istým kňazom. Po ňom bol u nás farárom vsdp. Mons. 
Justín Beňuška, klížsky opát, ktorý bol nemenej horlivým 
pastoračným kňazom, ktorý mi bol duchovným otcom, 
vodcom a radcom pri mojich rozhodnutiach. Ďalším farárom 
bol nebojácny a obetavý kňaz vdp. Viktor Zboran, ktorý mi 
bol vzorom odvahy nebojácne pracovať pre Božie kráľovstvo. 
Nemôžem nespomenúť ani moju rodinu – rodičov a starých 
rodičov, ktorí mi pomáhali kresťanským a duchovným 
rodinným prostredím.

Aké sú vaše spomienky na teologické štúdiá?

V čase mojich štúdií sa seminár stal pre mňa pravou 
duchovnou rodinou. Na konci každoročných letných 
prázdnin som sa už veľmi tešil na návrat do seminára. Hoci to 
bolo v čase systému, ktorý neprial kresťanstvu a duchovnému 
životu – bolo to cítiť aj v ovzduší seminára. Vyskytli sa určité 
upodozrievania, či niektorý z nás nie je nasadený pre službu 
Štátnej bezpečnosti vtedajšieho politického zriadenia. Ja som 
sa však venoval štúdiu teológie a vnútornému životu modlitby 
a adorácie – rozhovorom s Pánom Ježišom. Jednoducho rád 
spomínam na tieto roky prežité v seminári, na predstavených,  
z ktorí nás s láskou vychovali pre kňazský život i na spolubratov, 
s ktorými sme prežili krásne chvíle.

Doteraz najdlhšiu pastiersku službu vo vašom živote ste 
vykonávali v Brezničke. Vašou veľkou zásluhou je iniciatíva 
výstavby troch rímskokatolíckych kostolov v Poltári, Veľkej 
Vsi a Kalinove ... 

Túžba žiť kňazský život a služba veriacim, tým, ktorí 
túžia po kňazskej službe, som videl ako všetko režíruje Ten, 
ktorý ma povolal do kňazskej služby. On sám mi ukazoval, 
čo je potrebné konať. A tak to, čo mi Pán ukazoval, som sa 
snažil i pri mojich ľudských slabostiach a nedokonalostiach 
uskutočňovať. Toto všetko je Jeho dielo. Samozrejme, že aj 
múdrosť, sila a odvaha Ducha Svätého. Vždy som mal pred 
očami vzory už spomínaných kňazov, ktorí pôsobili v našej 
farnosti, ako som už spomenul v prvej otázke. V tom čase som 
žil vo vedomí, že ja som nástroj v Božích rukách. Veľmi som 
Pánovi vďačný, čo urobil v tom čase vo farnosti Breznička. Tu 
dnes však vidno ovocie Božieho požehnania. Neboli to len 
postavené kostoly, ale aj duchovný rast tých veriacich, ktorí 
stáli o kňazskú a duchovnú službu. 

Ako si spomínate na návštevu sv. Otca Jána Pavla II.  
v r. 2003 v Rožňave?

So sv. otcom Jánom Pavlom II. som po prvýkrát 
koncelebroval na celosvetových rekolekciách v Ríme  
v septembri 1990. Bol to pravý pastier, z ktorého vyžaroval 
úžasný vnútorný pokoj a bolo na ňom vidieť, že je pravým 
nástupcom sv. Petra a milovaným synom Panny Márie. 
V Rožňave to bolo oveľa živšie. Aj keď som nebol priamo 
zainteresovaný do príprav, ale aj naša farnosť Breznička sa 
zapojila do priebehu sv. omše. V kútiku srdca mi bolo ľúto, že 
tento vrele milovaný syn Panny Márie už pomaly odchádza 
do domu nebeského otca, čo som živo sledoval aj v tú sobotu 
2. apríla 2005. Uctievam si ho ako svätca a teším sa, že nám 
všetkým pomáha už z neba.

Dnes pôsobíte vo farnosti Žakarovce. Ako sa vám tu 
darí? 

Od 15. novembra 2021 som bol ustanovený za farára do 
Žakaroviec. Je to bývalá banícka dedina, ktorá má v súčasnosti 
necelých sedemsto obyvateľov, dnes už prestarnuté. Som už 
takmer tridsaťpäťročný kňaz a preto aj tu pokračujem v tom, 
čím som doteraz žil. Našiel som aj tu veriacich a obetavých 
veriacich. Pracujem s nimi a slúžim im, lebo majú záujem  
o kňazskú službu. Aj tu vidím vedenie Pána mňa i veriacich.

Váš pozdrav Novohradčanom?
Na Novohradčanov a na milé stretnutia sa s niektorými 

vami spomínam s láskou. Keďže tento text čítate už vo 
veľkonočnom čase, tak Vás všetkých z príležitosti týchto 
najväčších kresťanských sviatkov z celého srdca pozdravujem 
a vyprosujem Vám od Pána, aby Vás naplnil pokojom  
a duchovnou radosťou tak, ako naplnil Máriu Magdalénu a dal 
sa Vám spoznať pri lámaní chleba ako emauzským učeníkom. 
Všetkým Vám žehnám a vyprosujem plnosť Božích milostí.

František Mihály

Duchovný otec Václav Galo 60-ročný
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A losonci magyar katolikus énekkar története

A magyar szentmiséken újra rendszeresen énekel a magyar 
Kórus. Az énekkar több tíz éves múlttal rendelkezik, húgom, 
Gémesi Csíkány Katalin alapította, aki az akkori magyar misék 
orgonistája és kántora volt. Azóta nagyon sok változáson ment 
keresztül. Új tagok jöttek-mentek, mert ide-oda költöztek, de a cél 
és a tartalom megmaradt: szívből szolgálni, szeretettel énekelni  
a Jóistennek.

2021. szeptemberében a plébános úr, Slavo Marko atya és 
Manko Péter káplán úr arra kérték az énekkart, hogy ne csak 
nagyobb ünnepeken énekeljünk, hanem minden első vasárnap is. 
A felkérést elfogadtuk, bár tudtuk, hogy ez sokkal több munkával, 
gyakorlással jár. Ezelőtt ugyanis karácsonykor, húsvétkor, 
nagyobb ünnepeken, templombúcsúkor, elsőáldozásokon, 
bérmálkozásokon, esküvőkön énekeltünk.

Az orgonista Sinka Péter, akinek tehetségére magyarországi 
orgonatanárai is felfigyeltek, mint Baróti István (megboldogult 
orgonaművész, esztregomi kántor-karnagy), Alamási László Attila 
(budapesti orgonaművész), s Vonsik Imre (volt szentkúti kántor-
karnagy).

Meghívásra járunk esküvőkre énekelni a környező falvakba, 
városokba, magyar és szlovák nyelven egyaránt. 2004. június 20-
án Bize Norbert atya magyar első szentmiséjén is mi énekeltük 
és orgonáltunk. Ott egy nagyszabású együttműködés történt, 
ahol a losonci Serly kamarakórus és a füleki Pro Kultúra 
Férfikar, valamint a Traditional Jazz Band trobitása Henrich 
Gondáš és harsonása Richard Novotný is velünk zenélt. A 
szentmisén több mint 50 énekest vezényeltem zenekari kísérettel, 
még emlékezetesebbé és  ünnepélyesebbé téve azt.  Meghívásra 

énekeltünk 2009-ben az evangélikus templomban is, nagypénteken, 
amikor a szlovák televízió egyenes adásban közvetítette az egész 
passiót. Énekeltünk a latin szentmiséken is, ahol az orgonista 
szintén Sinka Péter volt. Itt kántorkolléganőm Acél Katalin tanító 
néni nemcsak velünk énekelt, de kitűnő szakmai tanácsokkal is 
ellátott.

Húsvétkor is szeretnénk énekelni, a passiót is, Jézus 
szenvedéstörténetét, amely mindig nagyon fontos számunkra. 
Ez nagyon komoly előkészületeket kíván, hiszen külön van 
virágvasárnapi passió A, B, C évre, valamint más a nagypénteki 
passió. Az évek alatt a szereposztás is kialakult: Jézus szerepében: 
Kovács Péter / Haris Sándor, Pilátus szerepében: Pecuch János 
/ Kovács Péter, a poroszló, a százados, a latorok, Péter apostol 
szerepében: Pecuch János / Kovács Péter, a szolgálók: Kelemen 
Gyöngyi, Juhász Zsuzsanna, s jómagam az evangelistát éneklem. 
A többi lelkes énekkartag a KAR: Csúz Katalin, Kelemen 
Éva, Tóth Erika, Vas Erika, valamint Megyeri Pál és Urbán 
László. A magyar passió egész énekarra írt, tehát bonyolultabb 
változat, mint pl. a három hangra írt szlovák verzió, így sokkal 
nehezebb is énekelni.  Az énekkar vegyeskar, mert férfiak és nők 
énekelnek együtt. De gyerekek is énekelnek, Acél Anna Zsófia, 
Acél Kamilla, Vas Karin és Vas Laura, valamint két kislányom 
Kovács Fausztika és Terézke. Így a losonci Kórus többgenerációs,  
a legfiatalabb 5 éves a legidősebb énekes 68 éves.

Szeretettel énekelünk gregorián énekeket is, komolyzenei 
darabokat, de fiatalabbaknak szóló énekeket, Taize énekeket is, 
hogy a liturgiát szebbé tegyük.  Fontosnak tartjuk a szolgálatot, 
s ezt valljuk: „Mindent az Isten dicsőségére míveljetek!” (1 Kor 
10,3).

„Ne legyenek ezek csupán 
szavak, ültessük át a gyakorlatba és 
családunkban akkor öröm terem 
majd. Mindenkiről jót mondjatok. 
Derűt sugározzatok mindenkire, 
akivel csak találkoztok. Soha,  
a legkisebb mértékben se 
sértsétek meg a szeretetet. 
Ha valakit megbántanátok – 
legyen ez akárcsak egy gyermek 
– nyomban kérjetek tőle 

bocsánatot. Olvassatok, elmélkedjetek, beszéljetek a szeretetről, 
amit gyakorolnunk kell egymás iránt.”

„Mindig vidáman mosolyogjatok a gyermekekre,  
a szegényekre, minden szenvedőre vagy magára hagyottra! 
Ne csak figyelemmel forduljatok feléjük, hanem tárjátok ki  
a szíveteket is nekik. A kedvesség, a buzgóság több embert térített 
meg, mint a tudomány vagy az ékesszólás. Mi megfogadjuk, 

hogy teljes szívvel =s ingyen szolgáljuk a szegényeket. Mindez 
talán nem jelent szeretetet, nemességet, kedvességet, alázatot, 
az önzés visszautasítását? Mi vagyunk a szegények szolgálatára 
és nem ők a miénkre.”

„Ahhoz, hogy a szegények meglássák bennünk Krisztust, 
először nekünk kell Őt meglátnunk bennük. Legyetek gyöngédek 
és együtt érzők! Bárkivel találkoztok, legyen boldogabb utána, 
mint amilyen előtte volt. Legyetek Isten gyöngédségének 
élő tanúi. Mindenki láthassa a gyöngédséget: arcotokon, 
szemetekben, mosolyotokban, hangotok mélységében.”

„Próbáljátok megérteni egymást, fölfedezni a jót, ami 
társaitokban van! Mindig keressetek legalább egy pozitív pontot 
és arra építsetek. Ha egy emberben végkép nem sikerül semmi 
jót találni, akkor kérjetek meg valakit, hogy segítsen.”

Olykor azt gondoljuk, a szegénység éhesnek, mezítelennek 
és hontalannak lenni. Mégis a legnagyobb szegénység nem 
kívántnak, nem szeretettnek lenni és tudni, hogy senki sem 
törődik veled. El kell kezdenünk gyógyítani ezt a szegénységet 
a saját otthonainkban. 

Kovács Csíkány Andrea, kántor-karnagy

Kalkuttai Teréz Anya

Éljünk kölcsönös szeretetben!
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Kostol Navštívenia Panny Márie (v meste) Kostol Krista Kráľa na Rúbanisku

Program slávenia Veľkonočných sviatkov

Elena GubániováSlavomír Marko

Návšteva chorých 
pred Veľkou nocou bude v stredu 13. apríla 2022 od 08:30 hod., alebo po dohode  
s kňazom (Slavomír Marko, farár: 0905459332; Peter Manko, kaplán: 0917390554.   
Nahlásiť ich mená a adresu môžete v sakristii do nedele 10. apríla 2022.  

Vysluhovanie sviatosti zmierenia pred Veľkou nocou 2022:
Sobota 09. 04.:        08:00 – 17:00 
(maďarský kňaz od 10:00 – 12:00 hod.; 15:30 – 17:00 hod.)
Nedeľa 10. 04.:        15:00 – 18:00  
(maďarský kňaz od 16:00 – 18:00 hod.)
Pondelok 11. 04.:    06:30 – 07:00            16:00 – 17:00; 17:30 – 18:00 hod.
Utorok 12. 04.:        06:30 – 07:00            16:00 – 17:00; 17:30 – 18:00 hod.
Streda 13. 04.:          06:30 – 07:00            16:00 – 17:00; 17:30 – 18:00 hod.
 
Veľkonočné sviatky 2022: 

Zelený štvrtok: 
• Ráno sv. omša nebude. Omša svätenia olejov „Misa chrismatis“ s o. bis-
kupom Stanislavom Stolárikom bude v katedrále v Rožňave o 10:00 hod.
 • Sv. omša na pamiatku Pánovej večere: 17:00 hod. (HU), 18:30 hod.(SK)

Veľký piatok: 
• Je dňom prísneho pôstu. Máme sa zdržať mäsitého pokrmu a trikrát cez deň 
sa môžeme najesť, z toho iba raz do sýtosti. Zaväzuje vo veku od 18.   do 60. 
roku života. Je dobré privykať k tomu už aj deti.
• pobožnosť Krížovej cesty o  09:30 hod. (SK)
• Obrady Veľkého piatku: 15:00 hod. (HU), 17:00 hod. (SK)
• Večer bude Verejnoprávna televízia, TV Lux, TV Noe vysielať v priamom 
prenose Krížovú cestu s pápežom Františkom z Rímskeho kolosea.
• V tento deň začíname deviatnik k Božiemu milosrdenstvu.

Biela sobota: 
• Poklona pri Božom hrobe 08:30 hod. – 16:30 hod.
• Vigília Pánovho zmŕtvychvstania: 17:00 hod. (HU), 20:00 hod. (SK)
• V tento deň je odporúčaný pôst až do Veľkonočnej vigílie.
• Na obrady Veľkonočnej vigílie si prineste sviece na obnovenie krstných sľu-
bov a procesiu.
• Po skončení vigílie požehnáme veľkonočné jedlá (Paschu).

Veľkonočná nedeľa:
• Sv. omše: 07:30 hod. (SK), 08:45 hod. (HU), 10:00 hod. (SK), 10:00 hod. 
(Mikušovce), 18:00 hod. (LA)
• Požehnanie Svätého Otca „Urbi et orbi“ bude na poludnie vysielať v pria- 
mom prenose Verejnoprávna televízia, TV Lux, TV Noe, rádio Lumen.
• Od obradu vzkriesenia (Veľkonočnej vigílie) sa namiesto modlitby Anjel 
Pána počas celého Veľkonočného obdobia modlíme modlitbu Raduj sa nebies 
kráľovná...

Veľkonočný pondelok:
• Sv. omše: 07:30 hod. (SK), 08:45 hod. (HU), 10:00 hod. (SK),   
   Večerná sv. omša nebude.

Počas Posvätného Trojdnia môžeme získať úplné odpustky a to:

Zelený štvrtok: pri verejnej adorácii Najsvätejšej sviatosti oltárnej, spevom  
Tantum ergo – Ctíme túto sviatosť.

Veľký piatok: pri uctievaní svätého kríža pri obradoch Veľkého piatku.
Veľkonočná vigília: pri obnove krstných sľubov počas slávenia Veľkonočnej 
vigílie.

Podmienkou získania odpustkov je:
• svätá spoveď (stačí jedna)
• sväté prijímanie 
• modlitba na úmysel Svätého Otca
• zrieknuť sa akejkoľvek náklonnosti k hriechu (aj ľahkého).

Vysluhovanie sviatosti zmierenia:
• každý deň pol hodinu pred svätou omšou
• každý štvrtok počas Eucharistickej adorácie 

Spovedanie chorých v domácnosti:
V týždni od 4. 4. do 9. 4. 2022 ich môžete nahlásiť v sakristii.

Liturgické slávenia:
10. 4. Kvetná nedeľa – Utrpenia Pána
     09:30 slov.,   11:00 maď.,   18:00 slov.
14. 4. Zelený štvrtok – Pánovej večere 
 18:00 slov. 
15. 4. Veľký piatok – Krížová cesta   
                  10:00 slov.
15. 4. Veľký piatok – Obrady  
 16:00 slov.
16. 4. Biela sobota – Vigília 
 20:00 slov.
17. 4. Veľkonočná nedeľa   
                  09:30 slov., 11:00 maď., 18:00 slov.
18. 4. Veľkonočný pondelok   
                  08:00 slov. P. František Honíšek, CM

Slavomír Marko,  
 menovaný za farára

29. decembra 2021 čakalo na večernej sv. omši veriacich našej 
farnosti Lučenec – mesto malé prekvapenie. Z rozhodnutia 
rožňavského biskupa Mons. Stanislava Stolárika, bol vdp. 
Slavomír Marko, doterajší administrátor farnosti, menovaný 
za farára. Menovanie sa konalo na sv. omši, ktorú celebroval 
vdp. František Olach, dekan dekanátu Dolný Novohrad, spolu 
s vdp. Slavomírom Markom. Pán dekan v úvode sv. omše 
prečítal menovací dekrét otca biskupa a zveril pána farára 
pod ochranu Panny Márie a sv. Jána Nepomuckého, patróna 
Rožňavskej diecézy. Následne sa pán farár pomodlil Vyznanie 
viery – modlitbu Verím v Boha a zložil sľuby zamerané na 
úlohy zverené farárovi – pastierovi farského spoločenstva, 
ktoré podpísali dvaja svedkovia z radov veriacich – p. Nagy  
a p. Csíkányová. 

Veriaci farnosti vyprosujú v modlitbách pre pána farára 
Božie požehnanie, dary Ducha Svätého, zvlášť múdrosť, silu 
a odvahu, aby bol  dobrým Božím služobníkom a pastierom 
nás všetkých.
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1.Každý, kto sa bude vrúcne modliť ruženec, dostane znamenie milosti.

2. Sľubujem zvláštnu ochranu a veľké milosti všetkým, ktorí sa budú 
modliť ruženec.

3. Ruženec bude silnou zbraňou  proti peklu, zničí neresť, zmenší hriech 
a porazí bludy.

4. Spôsobí, aby dobrá práca prekvitala a aj duše veľmi hriešne dosiahnu božie 
odpustenie. Zbaví ľudské srdcia lásky k svetu a k jeho pominuteľnostiam  
a naplní ich túžbou po večných hodnotách.

5. Duša, ktorá sa mi odporúča tým, že sa modlí ruženec, nezahynie.

6. Ktokoľvek sa bude modliť ruženec spojený s rozjímaním jeho posvätných 
tajomstiev, nikdy nebude premožený nešťastím. Boh ho nebude trestať vo 
svojej spravodlivosti, nezahynie náhlou smrťou. Keby sa tak stalo, bude  
v Božej  milosti, teda hodný večného života.

7. Ktokoľvek sa úplne oddá ružencu, nezomrie bez sviatostí Cirkvi.

8. Tí, ktorí sa úprimne modlia ruženec, budú mať počas života a pri smrti 

Božie svetlo a hojnosť jeho milosti, 
vo chvíli smrti budú účastní na 
zásluhách svätých v raji.

9. Vyslobodím z očistca tých, ktorý 
boli oddaní modlitbe ruženca.

10. Deti, verné ružencu, si zaslúžia 
vysoký stupeň blaženosti v nebi. 

11. Modlitbou ruženca obdržíte 
všetko, o čo budete prosiť.

12. Všetkým,  ktorí rozširujú 
modlitbu ruženca, pomôžem  
v núdzi.

13. Od svojho Božského Syna 
som dostala prísľub, že všetci 
obhajcovia ruženca budú mať  
počas svojho života i v hodine  
smrti za obhajcov celý nebeský 
dvor.

14. Všetci, ktorí sa  modlia ruženec, sú moji synovia a dcéry a bratia  
a sestry  môjho Syna Ježiša Krista.

15. Oddanosť môjmu ružencu je veľký znak predurčenia.

Pätnásť prísľubov Panny Márie 
kresťanom,

ktorí sa modlia svätý ruženec

V dňoch 26. – 27. marca 
2022 sa v našej farnosti 
uskutočnila duchovná obnova 
pod vedením dominikánskej 
rehole určená všetkým 
veriacim, ale hlavne tým, ktorí 
tvoria Ružencové bratstvo. 
Pri tejto príležitosti chcem 
v nasledujúcom článku 
predstaviť toto modlitbové 
spoločenstvo. Ružencové 
bratstvo je združenie duchovne 
zjednotených veriacich, ktorí si 
osobitným  spôsobom uctievajú 
Pannu Máriu a modlitbou 
posvätného ruženca vyprosujú 
pre seba, Cirkev a svet potrebné 
milosti.

Činnosť Ružencového 
bratstva vo farnosti Lučenec

Ružencové bratstvo (RB) 
v našej farnosti Lučenec 
pretrváva oddávna. V máji roku 

2000 Ružencové spoločenstvo začalo ožívať. Došlo k obnoveniu Ružencového 
bratstva podľa pravidiel, ktoré vydalo vtedajšie Dominikánske Mariánske 
centrum (DMC) s vtedajším promótorom pátrom Humbertom. Na základe 
týchto pravidiel bolo v našej farnosti vytvorených 21 ruží slovenských 
veriacich a 4 ruže maďarských veriacich s počtom členov 15 v jednej ruži.

V roku 2001 bola výmena promótora RB. Menovaný bol páter Šalamon 
OP. V roku 2002 Svätý Otec Ján Pavol II. vydal apoštolský list, ktorým 
vyhlásil rok od októbra 2002 do októbra 2003 za „ROK RUŽENCA.“ Pri tejto 
príležitosti Svätý Otec rozšíril modlitbu sv. ruženca o ďalších 5 tajomstiev 
– svetla. Základná zmena oproti súčasnej bola v zmene počtu členov  
v jednej ruži – z 15 na 20. Znamenalo to nanovo preevidovať všetkých členov 
doterajších ruží. Týmto úkonom sa súčasne zabezpečilo, že v bratstvách 
nebudú členovia,  ktorí sa nemodlia, odsťahovali sa z farnosti bratstva alebo 
dokonca zomreli a  boli naďalej nesprávne evidovaní.

Podrobnosti boli a sú uvedené v prepracovaných pravidlách, podľa 
ktorých sme  postupovali. Zo všetkých členov bratstva boli vytvorené ruže po 
20 členov – 13 ruží slovenských a 4 ruže v maďarskom jazyku. Každá ruža má 
svoju horliteľku, ktorá sa stará o to, aby sa pravidelne – mesačne zúčastňovali 
stretnutí členov živého ruženca a mali vymenené ružencové tajomstvá. 

Povinnosť účasti na spoločných mesačných stretnutiach vyplýva   
z podstaty členstva v živom ruženci. Tých, ktorí sa spoločných stretnutí 
nemôžu zúčastniť (napr. sú odcestovaní na dlhšiu dobu, choroba a pod.), 
tak ich účasť na stretnutiach neviaže. Preto chorým venujeme pozornosť vo 
forme osobnej návštevy a výmeny ružencového tajomstva.

V roku 2014 bola na Rúbanisku zriadená nová farnosť Krista Kráľa.  
Z tohto dôvodu bolo upravené aj pôvodne členstvo Ružencového bratstva. 
Boli vytvorené 2 ruže pri farnosti Krista Kráľa. 

Chceme i naďalej oslovovať veriacich, aby sa pripojili do ružencového 
bratstva, k modlitbám sv. ruženca a cez túto modlitbu meniť svoj život, ísť 
bližšie ku Kristovi a ku konaniu dobra. Dôverujeme tejto modlitbe – ona je 
prostriedkom na ceste k svätosti. 

Podmienky pre členov RB sú:  
-modliť sa denne jeden desiatok ruženca,
-zúčastňovať sa jedenkrát v mesiaci na výmene ružencových tajomstiev, 
-mať bydlisko zhodné so sídlom bratstva.
Úmysly, na ktoré sa modlíme:
-za obrátenie hriešnikov,
-za živých i zosnulých členov RB,
-za rehoľu dominikánov,
-za svoju farnosť,
-za svojich duchovných otcov (biskupov),
-na vlastný úmysel.
Stanovy ružencových bratstiev poukazujú aj na to, že každý člen sa 

má usilovať rásť v láske a vo svätosti. K apoštolátu členov patria aj skutky 
duchovného a telesného milosrdenstva – v našej farnosti ako ružencové 
spoločenstvo sme zapojení do modlitby sv. ruženca pred svätými omšami: 
pondelok a sobota – radostný, utorok a piatok – bolestný, streda a nedeľa 
– slávnostný a vo štvrtok – svetla. Predmodlievame sa v skupinách: ženy, 
muži, matky, charita, aby sme sa zapájali všetci do modlitieb ruženca.  
V čase pred pandémiou sme ako RB organizovali púte, hlavne na Mariánske 
miesta: Staré Hory, Medžugorie, Lurdy, ale aj v našom dekanáte: Stará Halič, 
Galamba, Divín a pod. Modlili sme sa v rádiu Lumen v Banskej Bystrici – bol 
to pre naše bratstvo pekný duchovný zážitok. Okrem toho sme účastní aj na 
adoráciách pred Oltárnou sviatosťou, kde sa modlíme a tešíme zo stretnutia  
s Ježišom Kristom – zdrojom lásky, radosti a pokoja. 

A aké sú výsady a prísľuby RB? Osobitná ochrana Ružencovej Panny 
Márie, spoluúčasť na modlitbe s nespočetným množstvom členov RB, na 
dobrých skutkoch všetkých členov RB, na ďalších úplných alebo čiastočných 
odpustkoch. Zosnulí členovia RB majú spoluúčasť na prosebných modlitbách 
všetkých členov RB a Rehole dominikánov. 

Členovia RB môžu za obvyklých podmienok získať úplne odpustky  
v dňoch: Deň vstupu do RB, Veľká Noc, Obetovanie Pána, Zvestovania Pána, 
Nanebovzatie Panny Márie, Ružencovej Panny Márie, Nepoškvrneného 
počatia Panny Márie, Narodenie Pána. 

Každý mesiac na prvú sobotu (Fatimskú sobotu) je ranná sv. omša slúžená 
za živých členov a večerná za zosnulých členov sv. ruženca našej farnosti. Sv. 
Otec Ján Pavol II. povedal: „Obraciam sa na vás všetkých, vo všetkých sférach 
života, na vás kresťanské rodiny, na vás chorí a starí, na vás mladí ľudia:  
S dôverou vezmite do rúk ruženec. Objavte ho vo svetle Písma a v kontexte  
vášho každodenného života.“

Ružencové  bratstvo  našej  farnosti

Elena Gubániová


